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LESELKEDŐ 
Virág András csak egyszer szólalt fel. A pénzügyi bi-
zottság SZDSZ-es elnöke tanárosan, az alapoktól 
kezdte költségvetési hozzászólását, amire a tévéné-
zők figyelmét is felhívta. Aztán begyorsult, s azt 
mondta például, hogy „nem megszorításokról van 
szó, hanem a valós igényekhez igazították az intéz-
mények kiadásait, amivel egészségesebb irányba 
mozdultak el." 

Korábban láttak munkához a szegedi kertészek 

Veszélyeztetettek 
a szegedi platánok 
Fát vágnak, nyesnek és cserjét r i tkítanak a Szegedi Környe-
zetgazdálkodási Kht. kertészei. Az enyhe tél indokolja a korai 
faápolást, a cserjéket viszont a hajléktalanok miat t metszik. 

Minden eddiginél több fát és 
cserjét nyesnek meg a Szegedi 
Környezetgazdálkodási Kht. 
munkatársai. Eltüntetik az utób-
bi hónapok szélviharai okozta 
károkat, és már esedékes az út 
menti fasorok, parkbeli fák met-
szése is. Nem a naptárt követik a 
kertészek, hanem az enyhe idő-
járás teszi lehetővé, hogy a meg-
szokottnál egy hónappal koráb-
ban kezdjenek dolgozni - tudtuk 
meg Kovács Jánostól, a cég közte-
rület-fenntartási igazgatóhelyet-
tesétől. Amíg marad a tavaszias 
tél, folytatják a növényzet vissza-
vágását. Ezenkívül az önkor-
mányzat rendeletét és lakossági 
kéréseket is most teljesítik: eltá-
volítják a balesetveszélyes vagy 
beteg törzseket. 

Szeged területét három eme-
lőkosaras jármű és több szállí-
tóautó járja. A munkálatokra a 
tavalyihoz hasonló összeget, 
12 millió forintot fordít a tár-
saság. 

Noha a cserjék ritkításával a 
környezetgazdák még néhány 

hétig ráérnének, több helyen a 
környékbeliek bejelentése nyo-
mán elkezdték a cserjések met-
szését is. Az igazgatóhelyettes 
elmondta, nem szakmai indo-
kok sürgetik a növényzet gyérí-
tését. A fő ok az, hogy például a 
fölsővárosi Pille, Tápai utcában 
és a Bertalan híd lábánál az ar-
rajárók gyakorta illemhelyként 
használták a sűrű bozótost, és 
hajléktalanok vertek tanyát a 
bokrokban. 

A szokatlanul enyhe télben 
várhatóan a kht. munkatársai a 
lemosó permetezést is koráb-
ban végzik el. Nem fagytak ki 
ugyanis a növények kártevői, a 
rohamosan szaporodó gombák 
veszélyeztetik a szegedi platá-
nokat. A növények hasadékai 
nehezebben gyógyulnak, a kór-
okozóknak viszont éppen ez a 
helyzet kedvez. A hársfákon na-
pokon belül pezsegni kezdenek 
a levéltetvek. Ürülékük fényes, 
ragadós nyálkával teríti be a nö-
vényeket. 

D . T . 

.yetkőztetik" a túl nagyra nőt t fát Fotó: Gyenes Kálmán 

A kormánypárt erőgyűjtés évéről, az ellenzék leépülésről beszél 

Elfogadták a költségvetést 

Napirend előtti egyeztetés a szegedi közgyűlésben Fotó: Frank Yvette 

Elfogadta tegnap a szegedi köz-
gyűlés a város 2007-es költség-
vetését. A kormánypárti kép-
viselők szerint a tavalyinál kar-
csúbb, ugyanakkor tartalmában 
gazdagabb az idei büdzsé. Az 
ellenzékiek szerint viszont a 
2007-es büdzsé a leépülés költ-
ségvetése. Botka László polgár-
mester fogadást ajánlott Oláh 
Jánosnak, de a fideszes poli-
tikus nem ment bele a játékba. 

Az önkormányzati bérlakások el-
adásáról robbant ki az első komo-
lyabb vita tegnap a szegedi köz-
gyűlésen. Szabó László (Fidesz) 
szerint azért akarja az önkor-
mányzat vezetése értékesíteni a 
bérlakásokat, hogy finanszírozni 
tudja a város adósságállományát. 
Úgy vélte: a lakások eladása után 
jövőre jön a feketeleves, az ingat-
lanadó. Botka László polgármes-
ter felvilágosította a képviselőt: a 
törvény szerint a város nem tör-
leszthet hiteleket a lakások árából, 
ugyanis a befolyt összeget a lakás-
alapba kell tenni. Kalmár Ferenc, 
a KDNP frakcióvezetője kérte, 
bontsa le a város a Damjanich ut-
ca 7. szám alatti IKV-s házat, mert 
ott embertelen körülmények kö-
zött élnek emberek. Szentgyörgyi 
Pál (MSZP) gazdasági alpolgár-
mester közölte: a ház száz száza-
lékban magántulajdonban áll, ne 
kérje Kalmár, hogy közpénzből 
bontsák le. Később kiderült, hogy 
van 7/A és 7/B a Damjanich utcá-
ban, ez okozhatta a félreértést. 
Még később pedig az derült ki, 
hogy az az épület, amire Kalmár 
gondolt, az Árvíz utca 53. alatt áll. 

Botka László a költségvetési vi-
ta előtt elmondta, hogy idén is 
fegyelmezett, szigorú, kiegyen-
súlyozott gazdálkodást tervez-
tek. „Az erőgyűjtés, a felkészülés 
éve lesz 2007" - mondta a pol-
gármester. Szentgyörgyi Pál ex-
pozéjában hangsúlyozta: a tava-
lyinál karcsúbb, ugyanakkor tar-
talmában gazdagabb az idei bü-
dzsé. „Karcsúbb, mert az elkö-
vetkező időszak nagy ívű fejlesz-
téseihez szükséges saját erő meg-
teremtésére tartalékolni kell az 
erőinket. És karcsúbb, mert az 
elmúlt hat év legalacsonyabb, a 
költségvetési kiadások 1 százalé-
kát (514 millió forint) jelentő hi-
ány előirányzatot tartalmaz" -
fogalmazott a gazdasági alpolgár-
mester. Tartalmában gazdagabb 
a büdzsé - mondta - , mert a vá-
ros 50 milliárdos költségvetési 
bevételének 57 százaléka műkö-
dési és fejlesztési támogatás. 
Idén 16 milliárd forintot fordíta-
nak fejlesztésekre. Elhangzott: 
bár négy év alatt hétmilliárddal 
nőtt a város hitelállománya, eb-
ből 60 milliárdos fejlesztést haj-
tottak végre, úgy, hogy 36 milli-

árd külső forrást vontak be. Póda 
Jenő (Fidesz) azt hangsúlyozta, 
hogy a város 16 milliárdos adós-
sága egyre nagyobb terhet jelent. 
Mivel ezt átütemezte a városve-
zetés, 2010 után fog nőni jelen-
tősen és dinamikusan az adós-
ságszolgálat. „Továbbra is a jövő-
re költünk, miközben a rendőr-
séget 7 millióval támogatjuk, 
reprezentációra 20 milliót terve-
zünk és a kórházi konyhát 60 
millióból fejlesztjük" - mondta a 
Fidesz vezérszónoka. Hűvös 
László (Fidesz) szerint a 2007-es 
büdzsé a leépülés költségvetése, 
amely az elbocsátásokról és meg-
vonásokról szól. - A 2007-es 
költségvetést ismerve úgy vélem, 
hogy 2008 és 2009 az erőlködés 
éve lesz. Csak nehogy úgy járjon 
a városvezetés, mint az egyszeri 
gyerek - jegyezte meg Oláh Já-
nos, a Fidesz frakcióvezetője. Az 
ellenzéki képviselők kifogásol-
ták, hogy csökkentették az okta-
tási és szociális támogatásokat. 
„A felszólalók közül többen ke-
vesellték a kiadást és sokallották 
a hitelt, miközben elfeledkeztek 
arról, hogy nem lehet két kézzel 

FOGADÁS BALRÓL ELUTASÍTAS 
JOBBRÓL 

| H Vita robbant ki a szegedi egész-
ségügyi ellátórendszer tervezett 
átalakításáról, az integrációról 
Botka László és Oláh János között. 
A fideszes politikus állította: por-
hintés folyik az ügyben, kórházp-
rivatizációt készít elő a szocialista 
városvezetés. Botka fogadást 
ajánlott Oláhnak. A polgármester 
közölte: ha privatizáció lesz, ak-
kor nyilvánosan kér bocsánatot 
Oláhtól a Fidesz Victor Hugó utcai 
székháza előtt. Ha viszont nem 
lesz privatizáció és megvalósul az 
integráció, akkor Oláhnak Ár-
pád-sávos zászlóval és transzpa-
renssel a kezében a városháza 
előtt kell bocsánatot kérnie az 
alaptalan rágalmazásért. Oláh Já-
nos azzal utasította vissza az 
ajánlatot, hogy „úriember nem fo-
gad biztosra." 

magunkba tömni a fánkot és 
közben fogyókúrázni" - mondta 
zárszavában Szentgyörgyi Pál. 

A testület határozott: bezárják 
a Kodály téri iskolát és átszerve-
zik az oktatási intézményrend-
szert. Arról is határoztak, hogy 
szigorú feltételek mellett, forgal-
mi értéken értékesítik a bérlaká-
sokat. A közgyűlés 25 igen, 10 
nem szavazat mellett, egy tartóz-
kodással fogadta el a város 
2007-es költségvetését. A kor-
mánytöbbség egyetlenegy költ-
ségvetési ellenzéki módosító ja-
vaslatot sem fogadott el a több 
mint húsz indítványból. 

S Z . c . s z . 

HÍREK 
ZOLTAI ATTILA TARLATA 
SZEGEDEN 
Zoltai Attila 
Hódmezővásárhelyen élő 
festőművésznek nyílt tegnap 
kiállítása Szegeden, a Polgári 
Szalonban (Victor Hugó u. 5.). 

SIMAI-BÁBJÁTÉK 
Holnap délelőtt 11 órától tartják 
a szegedi Kövér Béla 
Bábszínházban Simái Mihály A 
nádszálon szippantott tündér 
című bábjátékának 
ősbemutatóját. A tündérmesét 
Galkó Bence rendezte. A zenét 
Nagy Imre komponálta, a 
bábokat és a díszletet Molnár 
Zsuzsa tervezte. 

KARNEBÁL 
A domaszéki Bálint Sándor 
Művelődési Központ a helyi 
sportcsarnokban ma karnebált 
rendez. A 19 órakor kezdődő 
mulatságon műsort adnak az 
általános és művészeti iskola 
diákjai, a zenét a Drink Panthers 
zenekar szolgáltatja. 

Füstbe megy a grandiózus terv: 
Mágocson nem épül új otthon 
Február végéig kellene benyújtani az ú j szociális 
o t thon jogerős építési engedélyét a megyei ön-
kormányzathoz a szerződés szerint a budapesti 
Arawana Kft.-nek. A cég képviselői tavaly de-
cember óta nem jártak Nagymágocson, a pol-
gármester már lemondott arról, hogy csatorna, 
élményfürdő, kalózsziget, búvármedence épüljön 
a faluban. 

A nagymágocsi kastélyotthon kiváltásáról kötött 
szerződés szerint február 28-áig jogerős építési 
engedélyt kellene produkálnia a korábban befek-
tetni szándékozó Arawana Kft.-nek. Ez azonban 
a jelek szerint nem készül. Az egész falu átalakí-
tásával járó grandiózus tervben a cég a kastélyt 
kapta volna, cserébe ot thont kellett volna építe-
nie. A szerződésbe több biztonsági elemet is be-
épített a megyei és a helyi önkormányzat. A ko-
rábban eltökéltnek tűnő befektetők tavaly de-
cemberben jártak utoljára a faluban, a polgár-
mesternek azóta beszámoltak arról, hogy a cé-
gük feloszlott. Stibál Róbert szerint vajmi kevés 
az esélye annak, hogy a Castellanus néven újjá-
alakult társaság befektet Mágocson, tekintettel 
arra, hogy az elmúlt hónapokban semmi nem 

történt. Az új társaság pedig nem kötött szerző-
dést a faluval meg a megyei önkormányzattal, 
vezetőjük telefonja ki volt kapcsolva, amikor ke-
restük. 

Györey Zsolt és Balla Ilona a cég képviselőiként a 
falu számára előnyös szerződést kötöttek a csator-
názásról, ígértek wellnes-központot, új szállodát, 
lovardát, vadászterületeket és luxust. A polgármes-
ter információi szerint ugyanez a társaság ígért ha-
sonlókat Abán, Hajmáskéren, Siklóson az önkor-
mányzatoknak műemlékekkel és kastélyokkal 
kapcsolatban - ezeken a településeken is csak ígé-
ret maradt a szép szó. 

Nagymágocs anyagilag nem vesztett az ügyön, 
hiszen a program kezdetén rendelte meg és fizette 
ki a csatornázás terveit, amelyekre a jövőben is 
szükség lehet. A község kútját a tulajdonjog fenn-
tartásával bocsátotta az Arawana rendelkezésére, 
így ez is Mágocsé maradt. Az új otthon területén 
vásárolt az önkormányzat egy kisebb területet, 
mely nyilván nem veszik el. Stibál Róbert szerint a 
dolgok jelenlegi állása szerint nincs ok a kincstári 
optimizmusra, ezt az ügyet befejezettnek lehet te-
kinteni. 

B. G . 

Szerbek, koszovói albánok, románok, macedónok 

Nőtt az illegális 
határátlépők száma 
A kiskunhalasi határőr-igazgatóság illetékességi területén 
2006-ban 10 százalékkal többen próbáltak illegálisan bevándorol-
ni Magyarországra, mint egy évvel ezelőtt - hangzott el az igazga-
tóság tevékenységének évértékelésén. A határőrség munkatársai a 
múl t évben 4823 személlyel szemben intézkedtek: 30 százaléku-
kat a szegedi határrendészeti kirendeltség illetékességi területén 
ellenőrizték. Összesen 1041 esetben tartóztattak fel illegális be-
vándorlót: 47 százalékukat országon belül, 28 százalékukat a 
zöldhatáron, 25 százalékukat a határátkelőkön fogták el. A leg-
több jogsértést az előző évekhez hasonlóan 2006-ban is szerbek, 
koszovói albánok, románok, macedónok és bolgárok követték el. 
Az igazgatóság illetékességi köréhez tartozó határszakaszokon 
összesen 7 millió 945 ezer fő és 2 millió 785 ezer jármű lépett át a 
tavalyi évben. 

A személyforgalom 2005-höz képest 8, a járműforgalom 12 szá-
zalékkal növekedett. Tavaly határforgalom ellenőrzéskor 35 - eb-
ből Röszkén 21,8 kilogramm amfetamint - , idegenrendészeti el-
lenőrzéskor 17 kilogramm kábítószert foglaltak le az igazgatóság 
munkatársai . Az illetékességi területen 102 körözött személy, 20 
körözött jármű és 19 körözött okmány is horogra akadt. Az összes 
körözött felderítéseknek 60 százaléka Csongrád megyében tör-
tént . 


